
Országgyűlési képviselő

Iromány száma: K/6497.

Benyújtás dátuma: 2019-06-14 10:25

Parlex azonosító: 1F1VZ11P0001

Címzett: Kövér László, az Országgyűlés elnöke
Benyújtó: Ander Balázs (Jobbik) 

Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Meddig nyomorítják még a magyar 
pedagógustársadalmat?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Nem keressük a kákán is a csomót, ezért ha az ördögöt nem a részletekbe fogják rejteni, akkor
örülünk annak,  hogy a műhelyiskolák révén 1200 semmibe hulló fiatalt  akarnak benn tartani  a
rendszerben. A szakképzési ösztöndíjak emelése is üdvözlendő, akárcsak a szakkollégium rendszer
kiépítése.  A  Jobbik  régóta  javasolta,  hogy  sürgősen  tenni  kell  valamit  a  lemorzsolódás
megfékezéséért, ha biztosítani akarjuk a közeljövő társadalmi stabilitását, nyugalmát. Dicséretes,
hogy államtitkár úr június 6-án, a Fejér megyei Válon egy projektzárón - elfogadva a Jobbik azon
álláspontját, hogy a leginkább megtérülő üzlet az oktatás - azt mondta, hogy megéri az oktatásba
fektetni,  de  egy  valamiről  úgy  látszik,  ismét  megfeledkeztek.  A hazai  pedagógia  módszertani
megújulását  szolgáló  komplex  alapprogram szakmai  vezetője,  Révész  László  szerint  a  valóban
sikeres oktatási rendszert működtető országokban nagyon szigorú szempontok alapján választják ki
a  tanárjelölteket,  a  legjobbak  kerülnek  a  pályára.  Nálunk  a  tanárok  erkölcsi  és  anyagi
megbecsülésének  javítása  növelhetné  e  hivatás  presztízsét,  aminek  végső  soron  a  következő
nemzedék, az egész társadalom élvezhetné az előnyeit. A jövő évi költségvetés számait vizsgálva
azonban azt mondhatjuk, hogy az ezeket az elemeket az nyomokban sem tartalmazza.

A  személyi  jellegű  kiadások  mind  a  Klebelsberg  Központnál,  mind  pedig  a  Szakképzési
Centrumoknál  csupán  egy  százalékkal  növekednének.  Államtitkár  úr!  Kormánypárti
képviselőtársak!  Ez  a  szint  még  az  inflációtól  is  messze  elmarad!  Hogyan  akarják  így  a
legalkalmasabb  tanárokat  a  pályára  vonzani  és  aztán  ott  tartani?  100  végzett  tanár  szakos
hallgatóból 40 kezd el tanítani, s az ő egyharmaduk is villámgyorsan pályát módosít, mert ugye,
meg is kell valamiből élni. Nem gondolják, hogy ez az arány csak romlani fog? Nem gondolják,



hogy  miközben  Mészáros  50  milliárdos  profitot  lapátol  ki  a  cégeiből,  addig  5  milliárdnyi
úgynevezett fizetésemeléssel kiszúrni 150.000 pedagógus szemét, több mint gyalázatos?
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